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Estem aquí per a celebrar que la gent de 2n de Batxillerat ha acabat el curs i, per tant, ja gairebé han
finalitzat la seua estada a l’institut, després de sis anys.

¿Recordeu el primer dia d’institut a primer d’ESO? Va ser un moment ple d’emocions i potser de 
nervis perquè començava una nova etapa en la vostra vida. Potser aquell dia us vau creuar amb algú
de 2n de batxillerat i us va semblar una persona molt gran, altíssima i gairebé adulta. Potser us vau 
sentir molt menuts comparats amb ella.

Però el temps va passar, vau créixer, vau anar passant cursos i ara sou vosaltres els grans de 
l’institut, gairebé adults. Alguns ja teniu els 18 anys.

I ara, tanqueu esta etapa, que aquell primer dia de fa sis anys us semblava que seria molt llarga… i 
segur que ara veieu que ha durat menys del que semblava…

Doncs això és el pas del temps, i el pas de la vida.

Ara esteu a les portes d’una altra etapa, plena de reptes, d’il·lusions, de possibilitats…
La majoria de vosaltres el curs que ve estareu estudiant fora: a Castelló, a València, a Barcelona… 
potser més lluny. Tindreu una gran llibertat perquè els pares ja no podran controlar a totes hores si 
estudieu o si sortiu. La llibertat necessita responsabilitat per a donar fruits. Caldrà que mireu bé com
useu el vostre temps i necessitareu capacitat de previsió, prudència i molt d’esforç. L’estudi és molt 
important. De tota manera, també heu de pensar que hi ha altres coses a la vida que també són 
importants i no s’han de deixar de banda. La família, l’amistat, les vostres arrels, la vostra terra.

Recordeu a Jorge Manrique? Ell deia que la vida és un camí, però cal no perdre’s, cal anar per la 
ruta correcta... Fins ara heu caminat gairebé de la mà de les vostres famílies i una mica també de la 
mà del professorat de l’institut. A partir d’ara, caminareu d’una manera molt més autònoma, més al 
vostre aire, decidireu vosaltres moltes coses. No us penseu que siga fàcil encertar. De fet, alguna 
vegada ens podem equivocar o podem caure pel camí. Si això passa, no us ho prengueu com un 
fracàs. Qui arriba al final del camí no sol ser qui no ha caigut mai, sinó aquell que té el valor de 
tornar a aixecar-se i de continuar endavant. Aquell que quan se n’adona que s’ha errat, para, mira el 
mapa, s’orienta, torna enrere i busca el camí correcte.

 Heu crescut, heu madurat, us heu esforçat, heu après molt des d’aquell dia de primer d’ESO que 
vau començar la vostra estada. Estem orgullosos de vosaltres!

Per això us mereixeu un fort aplaudiment!
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